



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN  
PERIKANAN MALAYSIA  
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**16 April 2025  
17 Syawal 1446H**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	•
Berita Harian	•
Harian Metro	• Ternak belut di halaman rumah
Kosmo	•
Sinar Harian	• Pukat hantu 'bersarang' di Pulau Tenggol
The Star	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
The Sun	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
BenarNews Malaysia [Online]	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES	THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL	23	16/4/2025



Pukat seberat 52kg berada di kedalaman 30 meter di dasar laut

Oleh NORHASPIDA YATIM DUNGUN

Sebanyak 52 kilogram pukat hantu berjaya dikeluarkan dari dasar laut sekitar Pulau Tenggol dalam program tanggungjawab sosial korporat (CSR) Sayangi Tenggol, Ghost Net Removal pada Ahad lalu.

Seorang penyelam berpengalaman, Shafuan Zainoddin, 51, berkata, operasi pembersihan itu melibatkan 39 peserta yang berjaya mengangkat pukat jenis polyethylene sepanjang kira-kira 70 hingga 100 meter.

Menurutnya, pukat tersebut dikesan berada pada kedalaman 22 hingga lebih 30 meter di dasar laut.

"Operasi mengeluarkan pukat hantu kali ini terpaksa dihadkan sehingga kedalaman 30 meter atas faktor keselamatan, manakala sisa pukat yang berada di dasar lebih dalam masih belum dapat dikeluarkan.

"Jadi, dalam operasi kali ini hanya berjaya potong dan keluarkan pukat yang berada sehingga kedalaman 30 meter, masih ada yang tertinggal di bawah laut," katanya kepada Sinar Harian pada Selasa.

Shafuan berkata, biasanya penyelam akan mengambil inisiatif mengeluarkan sendiri apabila mengesan pukat hantu bersaiz kecil di dalam laut.

"Untuk pukat-pukat hantu yang bersaiz besar seperti ini, kita adakan program khas melibatkan beberapa pihak demi menjaga keselamatan.

"Kita juga ada berbincang dengan pihak jabatan perikanan untuk merangka enam lagi program pembersihan pukat hantu sepanjang tahun 2025," ujarnya.



INFO PULAU TENGGOL

- Pulau Tenggol terletak di laut Terengganu berdekatan Dungun
- Saiznya kecil hanya tiga kilometer (km) panjang dan dua km lebar
- Menjadi destinasi menyelam yang mempesonakan
- Terdapat 20 tempat menyelam antaranya Teluk Air Tawar, tempat terbaik untuk lihat penyu.
- Perjalanan ke pulau ini dari Kuala Dungun memakan masa 45 minit menaiki bot laju

Pukat hantu yang mencemari dasar laut dikumpulkan dan dinaikkan ke pantai Pulau Tenggol.



Kumpulan sukarelawan termasuk wakil agensi kerajaan yang terlibat dalam program Sayangi Tenggol, Ghost Net Removal pada Ahad lalu.

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		/	NEGATIF		NEUTRAL			21	16/4/2025

MAMPU JANA PENDAPATAN RM3,000 SEBULAN

# Ternak belut di halaman rumah

Oleh Nurul Fatimah Sulaini  
am@hmetro.com.my

**Besut**

**U**saha gigih seorang penternak menggunakan kawasan rumah untuk memelihara belut membuahkan hasil lumayan.

Mat Didek Daud, 58, berkata, dia mula mengusahakan bidang penternakan belut sejak setahun lalu sebagai sumber pendapatan sampingan.

Katanya, belut mempunyai permintaan tinggi daripada pengusaha restoran serta kedai makan sekitar Besut kerana tidak ramai pengusaha memelukannya.

"Saya menggunakan duit simpanan sendiri kira-kira RM 5,000 pada peringkat awal untuk membeli benih belut serta mempunyai kolam tiruan di belakang rumah.

"Setakat ini terdapat sebanyak 12 kolam tiruan dibina secara berperingkat dan lima kolam daripadanya khas untuk proses



MAT Didek memelihara belut di halaman rumahnya.

pembenihan belut.

"Proses untuk memelihara belut perlu melalui empat peringkat iaitu mengawan, benih, proses pembesaran serta jualan secara segar atau sejuk beku.

"Kebiasaannya sekitar Mei, Jun serta Julai adalah proses mengawan dan setakat ini benih dikeluarkan sekali dalam tempoh setahun namun ada teknologi luar negara mampu menghasilkan benih belut dua kali setahun," katanya ketika ditemui di Kampung Tok Dor Luar, di sini.

Katanya, proses membesarkan benih belut mengambil masa sekitar lapan bulan sehingga setahun untuk mendapatkan saiz sesuai sebelum boleh dijual.

"Setakat ini purata jumlah jualan sebulan kira-kira 100 kilogram dengan ang-

garan pendapatan sekitar RM3,000.

"Belut yang dijual ini mempunyai dua kategori saiz iaitu besar dan sederhana, bagi saiz besar harga RM30 satu kilogram dengan dua atau tiga ekor belut.

"Bagi saiz sederhana antara lima hingga enam ekor pula dijual dengan harga RM28 sekilogram," katanya.

Katanya, pengalaman paling mencabar sejak mencuba bidang itu apabila mengalami kerugian selepas kira-kira 250 benih belut terlepas dari kolam ketika musim banjir akhir tahun lalu.

"Saya berhasrat menambak 10 kolam fiber serta sudah membuat permohonan bantuan input ternakan daripada Jabatan Perikanan," katanya.

**"Bagi saiz sederhana antara lima hingga enam ekor pula dijual dengan harga RM28 sekilogram"**

*Penternak belut, Mat Didek Daud*